
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 28. marts 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 367
Fagbladet3F har i artikel af 26. marts 2017 oplyst, at der bliver anmeldt flere
hudlidelser som arbejdsbetingede lidelser.
Der henvises til https://www.fagbladet3f.dk/artikel/flere-og-flere-anmelder-hud-
lidelser.
Ministeren bedes på denne baggrund redegøre for følgende:
a) Hvad er årsagen efter ministerens opfattelse til det stigende antal lidelser
på dette område ?
b) Hvad mener ministeren, at der kan gøres for at minimere det stigende antal
lidelser ?
c) Gør virksomhederne og deres arbejdsmiljøorganisationer nok for at fore-
bygge hudlidelser ?
d) Er Arbejdstilsynets indsats over for risikoen for hudlidelser tilstrækkelig ?
e) Hvor ofte giver Arbejdstilsynet hhv. vejledning/påbud/forbud i forbindelse
med virksomhedernes manglende indsats for at forebygge hudlidelser, herun-
der vedrørende manglende/mangelfulde arbejdspladsbrugsanvisninger,
mærkning og instruktion?
f) Hvor ofte stiller Arbejdstilsynet krav til virksomheder om at udskifte farlige
stoffer med mindre farlige stoffer (substitution) for at forebygge hudlidelser ?
e) Hvad er omkostningerne for samfundet i form af sygedagpenge, behand-
ling og indlæggelser, pension og tabt produktion ved, at mange danskere på-
drager sig arbejdsbetingede hudlidelser?
g) Vil det være muligt at ændre loven, så det forebyggende arbejde styrkes ? I
bekræftende fald, hvordan ?
h) Hvilke aktiviteter vil ministeren igangsætte for at styrke det forebyggende
arbejde og nedbringe antallet af anmeldte hudlidelser ?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Juhl (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Juhl@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Bent Bøgsted
formand

1/1

Beskæftigelsesudvalget 2016-17
BEU Alm.del  Spørgsmål 367
Offentligt


